

## **Sport New Brunswick Announces Two New Brunswickers Selected to the 2025 Women in Coaching Canada Games Apprenticeship Program.**

**June 10<sup>th</sup>, 2024 – Fredericton, NB** – Two coaches from New Brunswick have been selected to be part of the Women in Coaching Canada Games Apprenticeship Program for the 2025 Canada Summer Games in St John’s Newfoundland: Emily Briggs from Moose Mountain (Basketball) and Rachelle Leblanc from Petit Cap (Baseball) have been chosen to participate in this national program. Both women will serve as members of Team New Brunswick coaching staff for their respective sport at the 2025 Canada Summer Games to gain valuable experience and advance their career opportunities in sport.

The Women in Coaching Canada Games Apprenticeship Program (WIC) is a partnership between the Provincial/Territorial Coaching Representatives (PTCRs), the Canada Games Council (CGC), and the Coaching Association of Canada (CAC). This program provides the opportunity for each province and territory to send two women coaches to the Canada Games in apprenticeship roles to build capacity for women in sport.

*My goal for this program is to develop a greater understanding on how to implement a successful high-performance program (practice planning, mental preparation, coordination), learn from experienced coaches, and gain confidence in my abilities. As well, by being in this program I hope to be a catalyst in expanding the number of high-performance female coaches and players through my role with Baseball NB.*

*Rachelle Leblanc*

The purpose of the program is to provide women coaches with practical experience at a major national multi-sport event. Selected coaches have direct involvement in preparation and competition and receive support from an identified mentor coach throughout the duration of the program and receive funding to support their coach certification. Administrators and coaches can view more information about this quadrennial apprenticeship program and our 2025 apprentices through our website: <https://coachnb.ca/cg-wic-program/>

### **Media Contact**

Gabriel Kim, Lead of Coaching Education at [Gabriel.kim@sportnb.com](mailto:Gabriel.kim@sportnb.com)

Manon Ouellette, Director of Leadership, Coaching & Culture at [Manon.Ouellette@sportnb.com](mailto:Manon.Ouellette@sportnb.com)

## Sport Nouveau-Brunswick annonce deux Néo-Brunswickoises sélectionnées pour le programme d'apprentissage aux Jeux du Canada de 2025.

**10 juin 2024 - Fredericton (N.-B.)** - Deux entraîneures du Nouveau-Brunswick ont été sélectionnées pour faire partie du programme d'apprentissage aux Jeux du Canada *Les entraîneures* de 2025 à St John's (Terre-Neuve): Emily Briggs de Moose Mountain (basketball) et Rachelle Leblanc de Petit Cap (baseball) ont été choisies pour participer à ce programme national. Les deux feront partie de l'équipe d'entraîneurs d'Équipe Nouveau-Brunswick pour leur sport respectif aux Jeux d'été du Canada de 2025 afin d'acquérir une expérience précieuse et de faire progresser leur carrière dans leur sport.

Le Programme d'apprentissage aux Jeux du Canada *Les entraîneures* est un partenariat entre les représentants provinciaux et territoriaux des entraîneurs (RPTE), le Conseil des Jeux du Canada (CJC) et l'Association canadienne des entraîneurs (ACE). Ce programme permet à chaque province et territoire d'envoyer deux entraîneures aux Jeux du Canada dans des rôles d'apprenties afin de renforcer les capacités des femmes dans le sport.

*Mon objectif est de mieux comprendre comment mettre en œuvre un programme de haute performance, d'apprendre d'entraîneurs expérimentés et de prendre confiance en mes capacités. De plus, en participant à ce programme, j'espère être un catalyseur pour augmenter le nombre d'entraîneurs et de joueuses de baseball de haute performance grâce à mon rôle au sein de Baseball NB.*

Rachelle Leblanc

Le but du programme est d'offrir aux entraîneures une expérience pratique dans le cadre d'un événement multisports national d'envergure. Les entraîneures sélectionnées participent directement à la préparation et à la compétition et reçoivent l'appui d'un entraîneur mentor désigné pendant toute la durée du programme, ainsi que des fonds pour appuyer leur certification. Les administrateurs et les entraîneur.e.s peuvent obtenir plus d'informations sur ce programme d'apprentissage et sur nos apprenties de 2025 sur notre site web : <https://coachnb.ca/fr/jc-apprentissage/>

### Personne-ressource pour les medias

Gabriel Kim, Lead of Coaching Education at [Gabriel.kim@sportnb.com](mailto:Gabriel.kim@sportnb.com)

Manon Ouellette, Director of Leadership, Coaching & Culture at [Manon.Ouellette@sportnb.com](mailto:Manon.Ouellette@sportnb.com)